

Referat d. 14/4 2025

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: d.14/4 2025 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Bruno Simonsen, Anette Bro Christensen, Søren Krogh, Finn Jensen, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard

Afbud: Ingelise Christensen

Sted: Viborg Rideklub

1. Lones og Niels' input.

Faktura vedr. opfyldning i ridehallerne, Lone har betalt men da ham der fyldte op var lidt for rundhåndet med tiden ville han sponsere det han er gået over tiden.

Tirsdagsmødet har Bo som formand nu deltaget i. Snakken gik på hvordan man kan spare på halmen og wrappen. Derudover blev der drøftet om udmugningen kunne gøres hver tredje uge, det bliver dog ikke aktuelt i første omgang. I stedet skal det afprøves med et lukket område for halm og wrap -dermed INGEN ta' selv, derimod er det kun personalet der kan tilgå det.

Niels har haft beridereleverne og andet personale med på tur, for at få klarlagt hvilke opgaver der tilfalder hvem og hvordan de laves (Bestyrelsen vil få en oversigt over alle opgaver og fordelingen) - Niels har planen. Desuden skal det defineres bedre, så der ikke er tvivl om, hvem der klarer opgaven. Niels har dog som daglig leder det overordnede ansvar, så han frit kan omlægge planen og tilføje til planen. Der skal præciseres hvilke opgaver der er fælles i det daglige, som er vigtige at overholde.

Derudover skal der laves en oversigt med fordelingen af hvem der arbejder i de pågældende weekender og helligdage. Der bliver arbejdet på en ferieplan for den kommende sommersæson, hvor skoleophold for Caroline, Asta og Anna-Mathilde også bliver lagt ind. Denne oversigt skal kunne ses både analog og digital.

Niels løbende ansvaret for at alle ridnings hestene bliver ligeligt fordelt mellem eleverne og har netop lavet lidt om i fordelingen, så alle hestene kan nå at blive redet, således eleverne også ca. har det samme antal heste at ride.

Beriderne har overtaget miniridningen om torsdagen og pr. 1/5 overtager de også miniridningen om onsdagen så undervisningen bliver varetaget internt. Niels er desuden ved at finde tid til et pony dressurhold, så der bliver flere hold. Dette kommer dog til at påvirke tiderne for fri-ridning en smule. Foruden et pony dressurhold vil der også blive igangsat et kæpheste hold hurtigst muligt.

I den kommende tid vil der være følgende lejre:

- Minilejr Uge 21 fra d.24/5 - 25/5
- Storlejr Uge 31 fra d. 30/7 - 2/8
- Juniorlejr Uge 31 fra d. 4/8 - 7/8

Evt ved interesse

- Junior/pony/youngrider lejr Uge 33 eller 34

Snak om påskens springstævne med for få tilmeldte. Det ændres, så der kun afvikles torsdag og fredag og IKKE lørdag. Lørdagens klasser flyttes til torsdag. Generel snak om stævner også i forhold til DRF. Ligeledes kunne Lone fortælle at det også blev nævnt på repræsentantskabsmødet, at det var et problem, da der på landsplan var mange tusinde færre tilmeldte til stævnerne. Dermed er for få startende et generelt problem.

Dressurdommer kursus kommer indenfor nærmeste fremtid mulig dato 22/5, vi får nærmere besked når datoen er fastsat.

Status på elevhestene: Per har afleveret en ny mulig hest, men bliver på nuværende tidspunkt vurderet til at blive en dyr fornøjelse for klubben da den har lidt alder, ligeledes er der på baggrund af alderen risikoen for at holdbarheden ikke er god hvorfor han henter den igen. Pt er der ingen "låne" ponyer som der før har været, da de nu alle er taget ud som private. Vi har en enkelt hest vi låner. Vi har dog en rytter der leder efter pony, som også skal gå i elevskolen.

Den store container ved sygefoldene er flyttet ned bag laden. Det giver plads til de nye sygefolde, der bliver vendt, så der kommer 3 i stedet for 2

2. Hegn på elevhestefold - Generel snak om elevhestene og bekymringen ift den voksende ulvebestand. (sommerfold)

Hegnet var lige blevet lavet, da en af elevhestene desværre løb i hegnet fordi den med stor sandsynlighed blev forskrækket. Desværre kostede det en skadet elevhest. Der er lidt uro i flokken pt, da der er flere nye heste, som er ved at finde sin plads i hierarkiet. Det store våde område på elevhestenes fold skyldes, at mosens areal gennem årene er vokset (4 gange så stor som da Niels startede). Det hele kommer sig af vand fra vejen, fordi der er nogle afløb, som stopper til, så vandet ikke kan løbe ud på den modsatte side af vejen, dermed stiger vandet på foldene. Lone har af flere omgange kontaktet vejdirektoratet, uden der er sket yderligere. Ligeledes har hun været i dialog med kommunen, men de kan ikke gøre noget, da det er Vejdirektoratet som har ansvaret for vejen og de dertilhørende afløb. Umiddelbart er der ikke nogen løsning, da vi som klub ikke kan gøre noget ved så vådt areal, udover at holde hegnet intakt -Bo og Finn vil dog tage et kig på det våde problem.

Bekymringen vedr. ulve situationen blev drøftet, hvortil konklusionen blev at, ulvene kan komme rundt overalt, vi kan ikke gøre noget ved det, da det er sådan situationen er i hele landet. I princippet kan de også komme til foldene her på rideskolen, uden at vi ved det. Dertil er det også vigtigt at nævne at der kun har været to tilfælde af ulveangreb på heste i

de sidste 10 år. Elevhestene bliver på sommergræsset besøgt næsten hver dag, så derfor kommer de som planlagt på sommergræs, da det bedste for hestene.

3. Økonomi- og Erhvervsudvalget - M5/rådhuset.

Mødet er blevet udsat/flyttet, da der ikke foreligger nogen vurdering af en ejendomsmægler endnu. Det, der skal vurderes, vil blive vurderet i nærmeste fremtid.

4. Invitation til Viborg Idrætsråds repræsentantskabsmøde.

Klubben er desværre ikke nomineret til noget i år.

Deltagere fra klubben (4): Tirsdag d.13/5: Anette, Annemette, Maria og evt. en beriderelev

5. Forretningsorden for bestyrelsen. Udlevering af tidligere forretningsorden gennemgang.

Der vil blive henvist til årshjulet fra Idrætsrådet, således at vi gør det til vores eget og får det tilrettet, så det passer til ridesporten og klubben. Lone har den Elektronisk som vi får af hende. Lone, Grethe, Niels og Bo ser på det og får udarbejdet det, så det passer til klubben.

Grethe reviderer forretningsordenen til næste møde

6. Opfølgning fra sidst - Budget 2025 og den økonomiske situation.

Klubben har fået en plads i Sct. Mathias Centret, så klubben bliver synliggjort og forhåbentlig kan give nye medlemmer.

Hvad skal og kan VI gøre for at tjene penge?

Vi vil hurtigst muligt lave en tillids kiosk, der er åben hele tiden, også når der ikke er stævne. Vi vil afprøve det, så folk kan købe en sodavand samt lidt andet lækkert og sødt i form af snacks. Kiosken vil blive startet op med en liste, så der kan holdes overblik over, om folk betaler, og for at se om det kan betale sig. Vi får ingen som sådan udgifter på det, da vi allerede har et ekstra køleskab til at stå, som kan bruges til det. (Maria og Cindy er igangsatte på denne)

Vi vil se ind i klub aktier, således at klubbens medlemmer kan købe en aktie eller flere til et hvis beløb, og så kan man på generalforsamlingen trække lod blandt aktionærerne, hvor enkelte bliver trukket og får muligheden for at få deres penge igen eller lade dem blive i puljen. En ide til aktierne kunne være Ebbe-flod banerne eller jordkøb. Det skal vi se mere ind i og arbejde videre på over de næste gange, Maria ville undersøge hvordan det bedst gøres og undersøge modellen for klub aktier nærmere.

Der kommer hele tiden studerende til Foulum hvor 80% af dem er hestepiger. Snak med et klubmedlem da hun arbejder derude vedr. tiltrækning af de unge studerende. Vil klubben evt. kunne stille lidt heste til rådighed i forhold til deres uddannelse. Niels vil hurtigst muligt tage fat i det pågældende medlem så VIR kan blive synlig derude både med henblik på undervisning og opstaldning.

7. Opfølgning fra sidste møde - Arbejdsbeskrivelser og planer.

Se punkt 1.

Niels har en revideret plan, som bliver vedhæftet og sendt til bestyrelsen. Den vil på næste møde blive taget op, så kan vi tilføje og spørge mere ind til den, så den med tid kan blive offentliggjort.

Håndtering af løbende opgaver, hvordan vi kan mindske kontakten, så personalet kan holde fri når de har fri. Vi skal have lavet en liste hvor tingene skal skrives på, og så kan der være her og nu opgaver som skal laves hurtig eller som er akut, hvor det kan være nødvendigt at kontakte personale med det samme.

Evt få en tavle ned på værkstedet hvor det skrives på og så personalet kan se opgaverne med dato osv.

8. Evt.

Opstalter problemet fra sidst er løst, da opstalteren har sagt 'Go' for det løsningsforslag som blev tilbudt.

Der er blevet kasseret en del wrap og derfor er der også kommet en del nyt hjem.

Næste bestyrelsesmøde er d.12/5-2025